

第六节 中国政府奖学金生奖学金

一、中国政府奖学金生奖学金标准及内容

中国政府奖学金生每月奖学金标准（人民币）：

本科生、预科生	2500 元
硕士研究生、普通进修生	3000 元
博士研究生、高级进修生	3500 元

全额奖学金新生在开学当月的 15 日前（含 15 日）报到注册的，领取全月生活费；15 日以后报到注册的，领取半个月生活费；毕业月份生活费按照标准的一半发放。

公费生如果申请校外住宿，需向 213 办公室提交校外住宿申请表及派出所提供的住宿登记表。校外住宿的本科生、硕士生每个月住宿补助 700 元；博士研究生每个月住宿补助 1000 元。

预科生在预科学习期间不得申请校外住宿。

二、中国政府奖学金生奖学金发放办法及指纹采集

留学生到校后请及时到中国工商银行办理银行卡，并将含有姓名及卡号的账户信息单上交至 209 办公室，同时在 209 办公室录入指纹。请每位学生于每月 15-20 日到留学生宿舍前台进行下月指纹打卡，凡是未进行指纹打卡的，下个月奖学金暂扣。每月 1 日发放当月奖学金（如遇节假日，办公室会另行通知发放日期）。

补发奖学金申请请于每月 15-20 日提交至 209 办公室

请持卡学生妥善保管银行卡，设置安全密码。

三、银行卡丢失及更换

若留学生不慎遗失银行卡，首先可以拨打中国工商银行服务电话（95588）口头挂失，随后立即携带本人护照到银行柜台进行挂失。

挂失后 7 个工作日，银行将会发放新的银行卡，此时卡号已经发生变化，领取新卡的学生一定要及时将新卡号告知 209 办公室的负责老师。

银行系统会自动将遗失卡中的余额转存至新卡中。

Section 6 Chinese Government Students Scholarship

1. Standard and Content:

The Chinese Government Scholarship living allowance for each month (RMB):

Bachelor, Preparatory Student	2500
Master Student	3000
PhD Student	3500

At the beginning of a semester, new students registering by the 15th of that month are eligible to receive the full living stipend for the month. New students registering after the 15th will receive half of that month's living stipend. Students will receive half of the living allowance for their final month in the university.

Students staying off-campus will need to submit an off campus accommodation application form and temporary residence registration form for overseas visitors (acquired from the nearest police station to the off campus residence) to office 213. Scholarship Bachelors and masters will be sent 700 RMB each month and PhD students will be sent 1000yuan for their off-campus accommodation.

Students in the Preparatory Chinese Language program are not allowed to stay off campus during their preparatory studies.

2. Distribution Method of Government Scholarship Stipend and Fingerprint Input

After registration, scholarship students should open an account at the campus branch of the Industrial and Commercial Bank of China (ICBC) with their passports and admission notice. Once done, the students need to submit the bank account information paper to office 209 and input their scholarship fingerprint. Between the 15th and 20th of each month, scholarship students will need to confirm their fingerprints at the dormitory reception to receive the next month stipend. If a student fails to do the fingerprint, next month stipend cannot be received. Office 209 is in charge of sending living stipends into scholarship students accounts. Students will normally receive their stipend on the 1st of each month(Special cases will be informed

by office notice).

Please submit missing stipend application form to 209 from 15-20 of each month.

Bank cards and passwords should be appropriately secured by students.

3. Loss and Replacement of Bank Card

After losing the bank card, the student should contact the Industrial and Commercial Bank of China (ICBC) (**Service Call: 95588**) to report the loss of the card. When reporting the loss, the student should go to the bank immediately with his passport to apply a new bank card.

The bank will provide the student with a new bank card 7 days after the report. After receiving a new bank card, the student should submit the new bank card information paper to office 209 .

The bank will automatically transfer the balance of the lost card to the new one.

